
PROTOKÓŁ 
z XXVII Sesji Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego 

z dnia 25 maja 2021 roku. 
Ad.1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

W dniu 25 maja 2021 r. o godz. 13.00 w sali konferencyjnej budynku A Zespołu Szkół  
im. J. Nojego w Czarnkowie odbyła się XXVII Sesja Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego, którą 
otworzył Pan Wiesław Maszewski – Przewodniczący Rady.  

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji na 21 radnych uczestniczy 
17 radnych, nieobecnych 4 radnych, a zatem Rada jest władana do podejmowania uchwał przewidzianych 
projektem porządku obrad. Nieobecni radni: Sławomir Biliński, Grzegorz Bogacz, Ewa Sumińska, Piotr 
Waśko. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, szczegółowa lista 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Lista osób uczestniczących stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Ad.2  
Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedłożył radnym porządek obrad, stanowiący załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chce wnieść zmiany do proponowanego 
porządku obrad? 

Zmian nie wniesiono, w związku z czym przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku 
obrad zaproponowanego przez Przewodniczącego Rady. 

W obecności 17 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Grzegorz Bogacz, Ewa Sumińska,   
Piotr Waśko):  

- 16 głosów za,  
- 0 głosów przeciwnych,  
- 1 głos wstrzymujący. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 Porządek obrad został przyjęty. 

Ad.3 
Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji z dnia 27 kwietnia 2021 r.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce wnieść uwagi do protokołu z XXVI Sesji  
z dnia 27 kwietnia 2021 roku? 

Uwag nie zgłoszono, w zawiązku z tym radni przystąpili do przyjęcia protokołu z XXVI Sesji Rady 
Powiatu, która odbyła się w dniu 27 kwietnia 2021 roku. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Grzegorz Bogacz, Ewa Sumińska,   
Piotr Waśko):  

- 16 głosów za,  
- 0 głosów przeciwnych,  
- 1 głos wstrzymujący. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

Na salę przybył radny Grzegorz Bogacz. Od tego momentu w Sesji uczestniczy 18 radnych. 
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Ad.4 

Ocena stanu dróg powiatowych po okresie zimowym, podsumowanie zimowego utrzymania oraz plan 
remontów i inwestycji na 2021 rok. Analiza potrzeb związanych z bezpieczeństwem w ciągu dróg 
powiatowych (ulice i chodniki). 

 Informację dotyczącą stanu dróg powiatowych po okresie zimowym 2020/2021 oraz informację   
o stanie inwestycji drogowych planowanych i realizowanych w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim   
w 2021 roku  każdy z radnych otrzymał wraz z zawiadomieniem o dzisiejszej Sesji i stanowią one załącznik 
nr 7 i nr 8 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba przedłożenia otrzymanej wcześniej informacji, czy 
radni mają pytania w tym punkcie? 

 Radni nie widzieli potrzeby omówienia informacji, pytań również nie z zgłoszono. Nie mniej 
jednak Przewodniczący Rady poprosił dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Czarnkowie, o krótką 
informację w ww. zakresie.  

Na salę przybył radny Piotr Waśko. Od tego momentu w Sesji uczestniczy 19 radnych. 

 Dyrektor ZDP w pierwszej kolejności, w formie prezentacji – zał. nr 9, przedstawił informacje na 

temat zimowego utrzymania w sezonie 2020/2021. ZDP w Czarnkowie administruje  

na 330,357 km dróg i ulic powiatowych, z czego 305,282 km dróg o nawierzchni twardej objętych jest 
planem zimowego utrzymania; drogi powiatowe utrzymywane są w IV standardzie; obszar działania 

Zarządu Dróg Powiatowych w Czarnkowie został podzielony na trzy obwody drogowe: Czarnków, 
Trzcianka i Wieleń, w których to prowadzona jest akcja „zima”. Posypywanie dróg odbywa się na 95,451 
km dróg na wyznaczonych i zatwierdzonych odcinkach: skrzyżowania dróg twardych; skrzyżowania dróg   
z koleją; odcinki o pochyleniu pow. 4%; przystanki autobusowe; inne miejsca wyznaczone przez ZDP.   
ZDP posiada własny sprzęt i nośniki do zimowego utrzymania: 5 piaskarek samochodowych, 1 piaskarka 
ciągnikowa, 5 samochodów, 4 ciągniki, 4 ładowacze czołowe.  

Dyżury „zimowego utrzymania” prowadzone są w Obwodach Drogowych w Czarnkowie, Trzciance 
i Wieleniu przez pracowników ZDP Czarnków od godz. 3:00. Dyżurni wydają polecenia kierowcom   
i operatorom sprzętu, wyznaczają im trasy i zakres prac oraz kontrolują przebieg i wykonanie robót. 
Dyżurni zobowiązani są do prowadzenia dzienników pracy sprzętu, w których odnotowują czas trwania 
zwalczania śliskości i odśnieżania dróg, oraz zakres zrealizowanych zadań. 
 Dalej, w formie krótkiej prezentacji ( materiał pisemny zał. nr 8) dyrektor przedstawił radnym 
raport z realizacji inwestycji drogowych w rozbiciu na roboty budowlane oraz usługi.  

Dyrektor przedstawił również, w formie prezentacji – zał. nr 10, informacje na temat 
poczynionych   
w latach 2019-2020 zakupów pojazdów i sprzętu.  
Rok 2019: 

- zakup samochodu ciężarowego na potrzeby Obwodu Drogowego w Czarnkowie - 114 390,00 zł,  
- zakup kosiarki bijakowej dla Obwodu Drogowego w Wieleniu - 22 755,00 zł,  
- zakup równiarki ciągnikowej dla Obwodu Drogowego w Wieleniu - 15 600,00 zł. 

 
Rok 2020: 

- zakup ciągnika na potrzeby Obwodu Drogowego w Wieleniu - 145 138,50 zł, 
- zakup samochodu osobowo-ciężarowego na potrzeby Obwodu Drogowego w Trzciance -   

66 297,00 zł, 
- zakup kosiarki bijakowej na potrzeby Obwodu Drogowego w Czarnkowie - 23 357,70 zł. 

Rok 2021: 

- zakup kosiarki bijakowej dla Obwodu Drogowego w Trzciance – 25 989,90 zł, 

- zakup samochodu osobowo-ciężarowego na potrzeby Oddziału Drogowego w Czarnkowie – 

110 984,50 zł.  

W zakresie modernizacji budynków w roku 2020: 
- wykonano termomodernizację budynku przy ul. Gdańskiej 56 w Czarnkowie ( siedziba ZDP) – 

74 857,57 zł, 
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- wymieniono bramy oraz okna w budynku garażowym w Obwodzie Drogowym w Trzciance – 

18 001,78 zł, 

- wymieniono instalację wodociągową w Obwodzie Drogowym W Wieleniu – 5 159,85 zł. 

Na rok 2021 zaplanowano termomodernizację budynku przy ul. Gorzowskiej w Trzciance ( siedziba OD   
w Trzciance ) planowany koszt 45 289,09 zł.  

Przewodniczący Rady podziękował dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych za przedstawioną 
informację.  

Ad.5 

Analiza stanu inwestycji planowanych oraz realizowanych w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim   
w 2021 r. 

Informację dotyczącą stanu inwestycji planowanych oraz realizowanych w powiecie czarnkowsko-
trzcianeckim w 2021 roku  każdy z radnych otrzymał wraz z zawiadomieniem o dzisiejszej Sesji i stanowi 
ona załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba przedłożenia otrzymanej wcześniej informacji, czy 
radni mają pytania w tym punkcie? 

 Radni nie widzieli potrzeby omówienia informacji, pytań dotyczących informacji również nie                  
z zgłoszono. 

Ad.6 

Informacja o kosztach utrzymania szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Powiat 
Czarnkowsko-Trzcianecki w 2020 r. 

Informację o kosztach utrzymania szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Powiat 
Czarnkowsko-Trzcianecki w 2020 roku każdy z radnych otrzymał wraz z zawiadomieniem o dzisiejszej Sesji 
i stanowi ona załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba przedłożenia otrzymanej wcześniej informacji, czy 
radni mają pytania w tym punkcie? 

 Radni nie widzieli potrzeby omówienia informacji, pytań również nie z zgłoszono. Nie mniej 
jednak Przewodniczący Rady poprosił naczelnika Wydziału Edukacji, o krótką informację w ww. zakresie.  

 Naczelnik Wydziału Edukacji przypomniał, że w roku 2020 r. Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki 
otrzymał z Ministerstwa Finansów informację o kwocie subwencji oświatowej na rok 2020, która wyniosła 
42 897 398,00 zł i była mniejsza od wstępnej subwencji, która wyniosła 43 290 027,00 zł o kwotę   
392 629,00 zł. Subwencja oświatowa była zwiększona w trakcie roku kalendarzowego, w związku 
z realizowanymi zadaniami. Udało się pozyskać dodatkowe środki z Ministerstwa Edukacji Narodowej 
tytułem:  

- zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej - Rządowe wsparcie dla nauczycieli 500 zł na 
naukę zdalną  - otrzymane środki wyniosły 180 000,00 zł, 

- dofinansowania w zakresie doposażenia publicznych szkół i placówek prowadzonych przez jst 
w zakresie nowych pomieszczeń do nauki pozyskanych w wyniku adaptacji – środki dla MOS Biała 
-15 000,00 zł. 

Jednocześnie pod koniec roku dokonano zmiany tej części subwencji ogólnej. W miesiącu listopadzie 
urealniono jej wysokość, wprowadzając korektę umniejszającą o 43 789,00 zł. 
W związku z powyższymi zmianami, ostatecznie część oświatowa subwencji ogólnej dla Powiatu w roku 
2020 wyniosła 43 048 609,00 zł. 

Kolejna grupa dochodów - dochody własne, porozumienia i projekty. 

W roku 2020 planowane do osiągnięcia dochody w rozdziałach 801 oraz 854 zaplanowano na poziomie   
3 267 463,61 zł. Ostateczne wykonanie dochodów na koniec roku budżetowego ukształtowało się na 
poziomie wyższym o kwotę 22 887,98 zł, niż wstępnie planowano, tj. na kwotę 3 290 351,59 zł. Na kwotę 
dochodów złożyły się przede wszystkim dochody wypracowane przez poszczególne jednostki oświatowe, 
dotacje otrzymane z innych jednostek samorządowych, a także inne środki otrzymane od jednostek nie 
zaliczanych do sektora finansów publicznych i dotacje celowe z budżetu państwa. 
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Dodatkowo powiat w trakcie roku budżetowego pozyskał dodatkowe środki z budżetu państwa na 
wsparcie realizacji zadań z zakresu oświaty z następujących programów:  

- "Zdalna Szkoła - wsparcie Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej w systemie kształcenia zdalnego"  
kwota 99 900,00 zł, 

- Rządowy Program Pomocy Uczniom „Wyprawka Szkolna”. Otrzymane środki, wykorzystano   
w kwocie 6 272,39 zł. 

- Rządowe wsparcie dla nauczycieli 500 zł na naukę zdalną. Ze wsparcia skorzystało 320 nauczycieli 
z 17 jednostek oświatowych (w tym z 3 placówek niepublicznych dotowanych przez powiat). Na 
realizację zadnia wydatkowano ogółem kwotę 179 993,92 zł, w tym na zakup sprzętu dla 
nauczycieli - 157 219,92 zł. Pozostałe środki zostały przeznaczone na wyposażenie pracowni 
komputerowej w Zespole Szkół Specjalnych w Gębicach na kwotę ogółem 52 800,00 zł (w tym 
środki z Programu stanowiły kwotę 22 774,00 zł, środki z budżetu powiatu 30 026,00 zł).  

- w odpowiedzi na złożony do Ministerstwa Edukacji i Nauki wniosek o dofinansowania w zakresie 
doposażenia publicznych szkół i placówek prowadzonych przez jst w zakresie nowych 
pomieszczeń do nauki pozyskanych w wyniku adaptacji, powiat otrzymał środki w wysokości 
15 000,00 zł, celem dofinansowania doposażenia pracowni fryzjerskiej, służącej realizacji zajęć 
praktycznych uczennic Branżowej Szkoły I Stopnia w Młodzieżowym Ośrodku Socjoterapii   
w Białej. Środki pochodziły ze zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej dla powiatu    
w roku 2020. 

Ostatecznie kwota dochodów budżetowych z tytułu realizacji zadań oświatowych, uwzględniając 
subwencję oświatową (w tym otrzymaną na szkoły i placówki niepubliczne), dochody wypracowane przez 
jednostki oświatowe, środki z porozumień, śr. unijne, dotacje oraz dodatkowe środki z budżetu państwa 
na realizację zadań z zakresu oświaty wyniosła ogółem 46 445 132,98 zł. 
Dużą wartość dochodów wykonanych przez jednostki oświatowe stanowiły zwroty z Zakładu Ubezpieczeń 
Społecznych w związku z epidemią związaną z Covid-19. Kwota środków ogółem wyniosła 647 699,34 zł. 
Szczegółowo kwoty otrzymane przez jednostki oświatowe obrazuje poniższa tabela. 

W zakresie wydatków – w roku 2020 na realizację zadań oświatowych w dziale 801 oraz 854 
planowano przeznaczyć kwotę 52 877 187,61 zł, z czego ostatecznie wydatkowano 50 959 961,20 zł. 
Środki niewykorzystane w roku 2020 wynoszą 1 917 226,41 zł (3,63%). Biorąc pod uwagę dochody 
osiągnięte w obszarze oświaty – 46 338 960,59 zł oraz wykonane wydatki 50 959 961,20 zł, suma środków 
finansowych pozyskanych na realizację zadań oświatowych jest niższa od wydatków o kwotę   
4 621 000,61 zł. 
W związku z powyższym Powiat wsparł realizację zadań oświatowych środkami innymi niż oświatowe na 
kwotę 4 621 000,61 zł, co stanowiło 9,07% ogółu wydatków poniesionych na funkcjonowanie szkół   
i placówek prowadzonych przez powiat. Ze środków tych przede wszystkim zrealizowano zadania 
inwestycyjne i remontowe na kwotę ogółem 4 052 476,18 zł.  Pozostałe środki finansowe w wysokości  
568 524,43 zł zostały przeznaczone na wsparcie wydatków bieżących szkół i placówek, które 
w szczególności zostały przeznaczone na uzupełnienie braków w trakcie roku w obszarze wynagrodzeń   
i bieżących wydatków rzeczowych.  

Przechodząc do analizy dochodów i kosztów utrzymania szkół prowadzonych przez powiat. 

Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki w roku 2020 na prowadzenie własnych szkół i placówek otrzymał 
z budżetu państwa (na podstawie sprawozdawczości SIO z 30 września 2019 r.) kwotę subwencji 
oświatowej w wysokości  33 217 042,72 zł, zwiększoną środkami na sfinansowanie jednorazowego 
dofinansowania zakupu usługi do internetu, sprzętu przydatnego w prowadzeniu zajęć związku   
z przepisami rozporządzenia MEN z dnia 18 listopada 2020 roku zmieniającego rozporządzenie w sprawie 
szczególnych rozwiązań w okresie czasowego ograniczenia funkcjonowania jednostek systemu oświaty   
w związku z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19 realizowanych z wykorzystaniem 
metod i technik kształcenia na odległość lub innego sposobu realizacji tych zajęć w kwocie 180 000 zł   
(w tym szkoły i placówki prowadzone przez Powiat  152 642,77 zł) oraz dofinansowania w zakresie 
doposażenia publicznych szkół i placówek prowadzonych przez jst w zakresie nowych pomieszczeń do 
nauki pozyskanych w wyniku adaptacji w kwocie 15 000 zł. Otrzymane środki wyniosły 180 000,00 zł, co 
dało w ostateczności kwotę 33 384 685,49 zł. 
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Jednakże w analizie będziemy posługiwali się wartością subwencji wynikającej z naliczenia z liczby 
uczniów, bowiem wzrost środków na wynagrodzenia nauczycieli na poszczególne szkoły wymagałby 
dodatkowego opracowania i wyliczeń. 
Subwencja otrzymana na szkoły i placówki prowadzone przez powiat stanowiła 77,16 % całości subwencji 
otrzymanej przez powiat na realizację wszystkich zadań oświatowych (43 048 609,00 zł). Pozostałe 22,84% 
stanowiła subwencja otrzymana na szkoły i placówki niepubliczne – 9 680 355,13 zł. 
W ramach środków na poszczególne zadania realizowane przez jednostki powiatowe otrzymano: 
- na licea ogólnokształcące - 4 679 694,02 zł, 

- na zespoły szkół - 22 794 566,15 zł,  

- na pozostałe zadania realizowane przez placówki (poradnie psychologiczno-pedagogiczne, 

MDK w Trzciance oraz MOS w Białej) –  5 742 783,72 zł. 

Z powyższych środków wspartych dochodami wypracowanymi przez poszczególne jednostki oświatowe, 
dotacjami otrzymanymi z innych jednostek samorządowych, zwiększeniami subwencji oświatowej w 
związku z wnioskami składanymi do MEN, a w przede wszystkim ze środków własnych Powiatu 
zrealizowano wydatki jednostek na kwotę 38 568 552,08 zł. 
Źródła finansowania powyższych wydatków pochodziły z: 
- subwencji oświatowej –  33 217 042,72 zł, 

- dochodów wypracowanych przez jednostki oświatowe - 1 471 013,55 zł,  

- środków na realizację porozumień z innymi jst – 287 881,39 zł,  

- dodatkowe środki z MEN i KO w odpowiedzi na złożone wnioski – 264 514,62 zł, 

- środków na realizację projektów ze środków zewnętrznych (unijnych oraz Erasmus) – 142 768,21 zł, 

- środków własnych powiatu - 3 185 331,59 zł. 

Powyższe wydatki nie obejmują innych zadań przypisanych bezpośrednio do organu prowadzącego 
realizowanych prze organ prowadzący na rzecz naszych szkół i placówek. Całość wsparcia dla jednostek 
oświatowych ze strony powiatu ze środków własnych wyniosła: 4 621 000,61 zł. 
Tylko jedna jednostka oświatowa w roku 2020 w zakresie wydatków bieżących nie wymagała wsparcia ze 
strony powiatu, był to Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii w Białej. W placówce tej nadwyżka subwencji 
oświatowej i dochodów wypracowanych przez jednostkę w stosunku do wydatków wyniosła 84 551,54 zł. 
W pozostałych jednostkach oświatowych wydatki w znaczący sposób przekraczają otrzymane 
i wypracowywane dochody. 
Główne wydatki oświatowe stanowiły te, które zostały poniesione na wynagrodzenia osobowe 
pracowników szkół i placówek . Była to kwota 30 800 550,69 zł co stanowiło 80,87% ogółu wydatków. 
Jednakże nie  jest to precyzyjna wartość informująca o kosztach wynagrodzeń osób zatrudnionych 
w oświacie, bowiem należałoby ją zwiększyć o koszty związane z wynagrodzeniem osób zatrudnionych na 
umowy zlecenie, świadczenia na rzecz osób fizycznych czy o środki stanowiące odpis na Zakładowy 
Fundusz Świadczeń Socjalnych czy doskonalenie nauczycieli, które zostały wliczone do wydatków 
bieżących szkół i placówek oświatowych. Wartość tych dwóch składników wynosi: ZFŚS - 1 384 182,84 zł, 
doskonalenie nauczycieli - 61 254,83 zł. Gdy doliczmy je do wydatków na wynagrodzenia pracowników 
oświaty, okaże się że na szeroko pojęte kwestie związane z kosztami kadry nauczycielskiej oraz 
administracji i oświaty w 2020 r. wydatkowaliśmy kwotę 32 245 988,36, co stanowiło 84,67 % ogółu 
wydatków poniesionych na funkcjonowanie szkół i placówek. 

Przewodniczący Rady podziękował Naczelnikowi Wydziału Edukacji za przedstawioną informację.  

Salę opuścił radny Janusz Rajek. Od tego momentu w Sesji uczestniczy 18 radnych. 

Ad.7 

Podjęcie uchwał w sprawie : 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 
2021-2036, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2021-2036, którą radni 
otrzymali drogą elektroniczną, czy radni mają pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono. 
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 Przewodniczący Rady prosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej na temat przedłożonych 
zmian do  Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2021-2036.   

 Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej odpowiedział, że Komisja nie opiniowała 
proponowanych zmian w WPF i w budżecie powiatu. Posiedzenie się nie odbyło, nie było quorum. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2021-2036. 

W obecności 18 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Ewa Sumińska, Janusz Rajek):  

- za podjęciem uchwały głosowało 18 radnych, 
- głosów przeciwnych – 0, 
- głosów wstrzymujących – 0. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVII/180/2021 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2021-2036 została podjęta i stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu. 

Na salę wrócił radny Janusz Rajek. Od tego momentu w Sesji uczestniczy 19 radnych.  

b) zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2021 rok, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej powiatu na 2021 rok, czy radni mają pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono. 

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2021 rok. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Ewa Sumińska): 

- za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 
- głosów przeciwnych – 0, 
- głosów wstrzymujących – 0. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVII/181/2021 w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 
2021 rok  została podjęta i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

c) przyjęcia „Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 
2021-2024”, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
„Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2021-2024”, czy radni mają 
pytania w tym punkcie? Dodał, że „Program” omówiony został na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury   
i Sportu.  

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono. 

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia „Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2021-2024”.  

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Ewa Sumińska): 

- za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 
- głosów przeciwnych – 0, 
- głosów wstrzymujących – 0. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVII/182/2021 w sprawie przyjęcia „Programu Opieki nad 
Zabytkami Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2021-2024” została podjęta i stanowi załącznik nr 
18 do niniejszego protokołu. 
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d) zmiany uchwały nr XLIII/327/2018  Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego  
z dnia 25 września 2018 r. w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pn. 
„Aktywizacja osób młodych pozostających bez pracy w powiecie czarnkowsko – 
trzcianeckim (V)” współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego 
w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały nr XLIII/327/2018  Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego z dnia 25 września 2018 r.   
w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „Aktywizacja osób młodych pozostających bez pracy   
w powiecie czarnkowsko – trzcianeckim (V)” współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020, czy radni mają 
pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono. 

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały nr XLIII/327/2018  Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego  
z dnia 25 września 2018 r. w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „Aktywizacja osób młodych 
pozostających bez pracy w powiecie czarnkowsko – trzcianeckim (V)” współfinansowanego ze środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-
2020. 

W obecności 19 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Ewa Sumińska): 

- za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 
- głosów przeciwnych – 0, 
- głosów wstrzymujących – 0. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVII/183/2021 w sprawie zmiany uchwały nr XLIII/327/2018  Rady 
Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego z dnia 25 września 2018 r. w sprawie zatwierdzenia do realizacji 
projektu pn. „Aktywizacja osób młodych pozostających bez pracy w powiecie czarnkowsko – trzcianeckim 
(V)” współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu 
Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020 została podjęta i stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 
protokołu. 

Ad.8 

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu między Sesjami 

 Informacja pisemna Starosty z pracy Zarządu Powiatu między XXVI a XXVII Sesją Rady Powiatu 
Czarnkowsko – Trzcianeckiego stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

W dniu dzisiejszym Starosta złożył informację z posiedzenia Zarządu z dnia 20 maja 2021 roku, 
która to informacja nie została ujęta w materiale pisemnym, który radni otrzymali wcześniej, drogą 
elektroniczną. 

 Zarząd spotkał się z Komendantem Powiatowym Policji w sprawie zwiększenia wsparcia 
finansowego na zakup pojazdu dla Policji w 2021 roku. Komendant wnioskował o kwotę 24 tys. zł, co 
znalazło odzwierciedlenie w dzisiejszych zmianach do budżetu. Wsparcia przy zakupie pojazdu udzieliły 
również samorządy gminne, za wyjątkiem Miasta Czarnkowa, które wzięło na siebie w roku bieżącym 
rozbiórkę wieży radiowej – koszt ok. 40 tys. zł. Korzystając z obecności Komendanta Powiatowego Policji 
poruszono temat podziału środków finansowych w wysokości 500 tys. zł, przyznanych z zasobów 
Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na realizację policyjnych inwestycji budowlanych na terenie 
powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego. W najbliższych dniach odbędzie się w tej sprawie spotkanie,   
w którym udział wezmą  przedstawiciele KWP, KPP oraz Starosta.  
  Dalej analizowano potrzeby remontowe Domów Pomocy Społecznej w Gębicach, Trzciance   
i Wieleniu w kontekście możliwości uzyskania części środków z budżetu państwa na ten cel. Udział 
środków budżetu państwa w planowanym zadaniu nie może być wyższy niż udział mieszkańców 
przebywających w Domach Pomocy Społecznej na „starych zasadach” do ogólnej liczby wszystkich 
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mieszkańców przebywających w domu – stan na koniec kwietnia 2021 roku. Najwięcej, bo 40% takich 
osób jest w DPS w Trzciance. Nie są to duże pieniądze, ale co roku można coś w tych domach poprawić. 
Temat ten omówiony został także na spotkaniu Starosty z dyrektorami DPS –ów.  

  Rozpatrzono wnioski szkół o wyrażenie zgody na przystąpienie do rządowego programu  
„Aktywna tablica” – temat wszystkim znany, konieczny i ważny w funkcjonowaniu oświaty.  

  Spotkano się z dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie:   

1) wniosku o przywrócenie do budżetu środków na realizację dokumentacji projektowej dla 
zadania „Rozbudowa drogi powiatowej nr 1209P ul. Gdańska w Czarnkowie” – środki 
wcześniej przypisane jako wydatek niewygasający roku 2020 ( w tym 100 tys. zł z Miasta 
Czarnków ) wróciły do budżetu, co zostało odzwierciedlone w dzisiejszych zmianach do 
budżetu powiatu;  

2) wniosku o wyrażenie zgody na przedłużenie terminu realizacji umowy dotyczącej w/w zadania 
– wniosek rozpatrzono pozytywnie.  

  Podjęto uchwałę w sprawie przekazania Radzie Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego 
sprawozdania finansowego Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2020 rok. 

 Ze spraw bieżących Starosta dopowiedział, że dniu dzisiejszym wspólnie z radnym Januszem 
Białoskórskim i radnym Tadeuszem Teterusem uczestniczył w oficjalnym otwarciu drogi wojewódzkiej   
nr 123 Wieleń – Przesieki. Droga przepiękna, okno na świat. Koszt budowy drogi to 80 mln. zł, w tym 
środki unijne 60 mln. zł. Walka o tą drogę trwała już od 20 lat, o czym z Przewodniczącym Rady dobrze 
pamiętają.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do Pana Starosty? 

 Radny Rajek prosił o bliższe informacje dotyczące wygaszenia trwałego zarządu Zespołu Szkół   
w Krzyżu Wlkp. na działki po warsztatach szkolnych.  

Starosta odpowiedział, że sprawa dotyczy działek po dwóch stronach ulicy, po jednej stronie są 
działki mieszkalne, które są przygotowywane do sprzedaży, to zostało już w wydatkach majątkowych 
zaplanowane. Po podziale gruntu ma powstać tam 7-8 działek. Po drugiej stronie, gdzie stoją hale 
magazynowe, będzie większy problem, bo trzeba będzie je rozebrać, koszt rozbiórki będzie wysoki, trzeba 
to ocenić i zastanowić się co dalej.  

Radny Rajek zapytał, czy te działki również mają cel mieszkaniowy? 

Starosta odpowiedział, że tak. W planie zagospodarowania jest to teren na cele mieszkaniowe. 

Radny Rajek zapytał, czy jest już pomysł na zagospodarowanie środków, które ze sprzedaży się 
uzyska?  

Starosta odpowiedział, że Zarząd nie ma planów, na co te środki zostaną przeznaczone.  

 Radny Krystian Kawczyński odniósł się do informacji pisemnej z pracy Zarządu, w zakresie 
szczepień, zapytał czy dyrektorzy Szpitali wypowiedzieli się w tym temacie? 

Starosta odpowiedział, że dane o ilości szczepień zebrane zostały przez Wicestarostę i etatowego 
członka Zarządu, który odpowiada za utworzenie Punktu Szczepień Powszechnych na Hali widowiskowo-
sportowej  w Trzciance ( przy LO ), wspólnie ze Szpitalem i dyrektorem MDK. W piątek ( 21 maja br. ) 
Starosta udał się do PSP w Trzciance, rozmawiał z ludźmi oczekującymi na szczepienie i ich wypowiedzi 
były pozytywne. Przed godziną 11.00 zaszczepionych było 60 osób, a na ten dzień zaplanowanych było 
180 osób do zaszczepienia. Problem jest w liczbie szczepień, które podawane były w Punktach Szczepień 
Populacyjnych, gdzie są bardzo duże dysproporcje między czarnkowskim szpitalem a trzcianeckim – 
15 624 do 3 551. Ta sprawa wymaga wyjaśnienia, dlaczego taka sytuacja powstała.  

Radny Białoskórski zapytał Starostę, czy nie sądzi, że dyrektorowi Szpitala w Trzciance należałoby 
wyznaczyć termin udzielenia odpowiedzi? Od ostatniej Komisji Zdrowia upłynęło trochę czasu, temat ten 
był poruszany, a dalej nic nie wiadomo. Radny uważa, że jest to trochę lekceważące podejście do 
społeczeństwa, do Zarządu Powiatu. 
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Starosta stwierdził, że trudno nie podzielać zdania radnego. Zarząd nie podjął decyzji o nagrodach 
dla dyrektorów Szpitali, wnioski w tej sprawie wpłynęły od Rad Społecznych, przy tej okazji będą brali 
wszystko pod uwagę.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy  jeszcze ktoś z radnych ma pytania do Pana Starosty? 

 Pytań nie zgłoszono. 

Ad.9 

Sprawozdanie przewodniczących Komisji z prac Komisji między Sesjami.  

Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych obradowała w dniu 19 maja br. Tematy wiodące:  
 - sprawozdanie Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie sanitarnym na terenie powiatu 
czarnkowsko-trzcianeckiego za rok 2020, 

- analiza sprawozdań finansowych Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie i Szpitala 
Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance po I kwartale 2021 r.  

 Komisja Oświaty, Kultury i Sportu obradowała w dniu 19 maja br. Przedmiotem obrad była analiza 
informacji o kosztach funkcjonowania szkół i placówek oświatowych w roku 2020, co było przedmiotem 
dzisiejszej Sesji oraz zapoznanie się z wynikami egzaminów potwierdzających kwalifikacje w zawodach – 
sesja zimowa. W punkcie dotyczącym omówienia materiałów będących przedmiotem obrad sesji Komisja 
zapoznała się z projektem „Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 
2021-2024”. 

 Komisja Rewizyjna obradowała wspólnie z Komisją Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury   
i Bezpieczeństwa w dniu 25 maja br. Tematy wiodące:  
- ocena stanu dróg powiatowych po okresie zimowym, podsumowanie zimowego utrzymania oraz plan 
remontów i inwestycji za na 2021 rok. Analiza potrzeb związanych z bezpieczeństwem w ciągu dróg 
powiatowych (ulice i chodniki), 

- analiza stanu inwestycji planowanych oraz realizowanych w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim    
w 2021 r.  

 Komisja Budżetowo-Gospodarcza jak i Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, nie obradowały.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do Przewodniczących Komisji? 

 Pytań nie zgłoszono. 

Ad.10 

Informacja o sposobie rozpatrzenia interpelacji i zapytań zgłoszonych na ostatniej sesji. 

  Przewodniczący Rady wyjaśnił, że informacja o sposobie rozpatrzenia interpelacji i zapytań 
zgłoszonych przez radnych na poprzedniej sesji została wysłana wszystkim radnym na skrzynki e-mail   
w dniu 24 maja 2021 r. Przewodniczący zapytał, czy radni, którzy składali interpelacje i wnioski, chcą 
zabrać głos w tym punkcie. 

 Radni nie zabrali głosu.  

Ad.11 

Interpelacje radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował radnych, iż na jego ręce nie wpłynęła żadna interpelacja, 
zapytał czy ktoś z radnych chciałby zgłosić interpelacje w dniu dzisiejszym? 

  Interpelacji nie zgłoszono.  

Ad.12 
Wolne głosy i zapytania. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym punkcie? 

Radni nie zabrali głosu w tym punkcie.  
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Ad.13 

Sprawy różne. 

 Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 

Ad.12 
Zakończenie Sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku XXVII Sesji Rady Przewodniczący Rady Powiatu zamknął 
obrady o godz. 14.26, jednocześnie dziękując radnym za udział w Sesji, życząc bezpiecznego powrotu do 
domu.   

Ze szczegółowym nagraniem z Sesji  można zapoznać się w Biuletynie Informacji Publicznej 
Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na stronie bip.czarnkowsko-trzcianecki - zakładka Rada Powiatu – 
Sesje Rady Powiatu na żywo.  

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała: 

Małgorzata Pompała 

 

 

 

 


